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Onderwerp:  Voordracht  66 – Voordracht Zomernota 2015 

 

 

De commissie adviseert:  de voordracht  Zomernota 2015 ter bespreking voor te leggen aan PS voor 

de vergadering van 28 september 2015.  

  

 Voor de behandeling van dit punt in de commissie M&F: zie hieronder het uittreksel uit het conceptverslag 

van de vergadering van de commissie 7 september 2015.  

   

5a. Voordracht Zomernota 2015 

De heer Klein (CU-SGP) komt met een punt van orde. Vanwege de (te) late beantwoording van technische 

vragen en daarmee samenhangende beperkte voorbereidingstijd, acht de fractie van CU-SGP de Zomernota 

niet rijp voor bespreking. 

 

De voorzitter wijst de heer Klein erop dat hij eerder deze vergadering akkoord is gegaan met de agenda. De 

voorzitter stelt voor de voordracht conform de agenda te behandelen. 

 

De heer Tijssens (D66) is van mening dat er bij de behandeling in Provinciale Staten rekening meegehouden 

moet worden dat de fractie van CU-SGP bepaalde inhoudelijke pijlen nog wil afvuren. 

 

De voorzitter merkt op dat de Zomernota in alle Statencommissies aan de orde wordt gesteld. In deze 

commissie kwam de beantwoording van technische vragen dan wat laat. 

 

Gedeputeerde Post vraagt om enige clementie. De laatste technische vragen kwam pas donderdag jl. binnen. 

Om alles tijdig te kunnen beantwoorden, moeten vragen ook tijdig worden aangeleverd. 

 

De voorzitter geeft de voordracht Zomernota in bespreking aan de commissie. 

 

De heer Van Hooff (PVV) vraagt wat wordt bedoeld met de stelpost afrekeningverschillen voorgaande 

dienstjaren’ (7.7.1.)?  

 

De heer Yurdakul (D66) constateert dat in de Zomernota mutaties zijn opgenomen, die voortkomen uit het 

coalitieakkoord. Hierdoor valt niet te achterhalen welk financieel resultaat per programma is behaald in de 

eerste zes maanden van het begrotingsjaar 2015. D66 verzoekt om een exploitatieoverzicht over 2015. 

Over de budgetgerichte reserves merkt spreker op dat te bereiken beleidsdoelen voor nieuw geformuleerd 

beleid niet duidelijk zijn. De bestedingsrichtingen en de doelstellingen zijn nog niet in deze nieuwe 

Statenperiode besproken. D66 is benieuwd hoe Gedeputeerde Staten Provinciale Staten gaan meenemen in de 

discussie over de besteding van de nieuwe gelden. 

De ambtelijke organisatie doet een beroep op middelen op het gebied van ICT en 

telecommunicatievoorzieningen. Tegelijkertijd loopt er een afslankingsprogramma om de ambtelijke 

organisatie in te dikken. Kan het college van Gedeputeerde Staten hierop nader inzoomen? 
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Mevrouw Vermaas (PvdD) las in de Zomernota dat 9,8 miljoen euro uit de reserve ‘Europese projecten’ in de 

nieuwe reserve ‘Europese landbouw en visserijsubsidies’ is gestort. Welke zaken hadden gefinancierd kunnen 

worden uit eerstgenoemde reserve, die niet meer aan de orde zijn om dat het gehele bedrag ten gunste van 

landbouw en visserij komt. 

 

De heer Zoon (PvdD) heeft lang moeten wachten op de toelichting van de gevolgen van de 

coalitieonderhandelingen. Heeft het coalitieprogramma geld? Naar de nieuwe reserve ‘Infrastructuur’ gaat 

28,2 miljoen euro. Waar komt dit geld vandaan? Waar gaat het geld heen? Wat gebeurt er met het geld? Dat 

staat niet vermeld. Er lijkt sprake te zijn van geld verdelen over sokken, om er later achter te komen dat de 

sok ‘asfalt’ een gat heeft. Kan de gedeputeerde aangeven of het eenmalig of structureel geld is? De heer Zoon 

is altijd geleerd dat structurele zaken niet met tijdelijk geld moeten worden gevuld.  Hij ziet dit echter wel 

gebeuren in alle nieuwe fondsen. 

 

De heer Sint (SP) vertelt dat de SP-fractie kennis heeft genomen van de Zomernota. De fractie zocht naar het 

nieuwe elan dat werd gepresenteerd met het coalitieakkoord. De SP sluit zich aan bij het betoog van D66 dat 

het niet duidelijk is wat nieuw of oud beleid is. Graag  ontvangt de SP een beter overzicht. 

 

De heer Klein (CU-SGP) spreekt van een gestructureerde Zomernota, waarvan het begrotingssaldo nul is. Dat 

is positief. De CU-SGP houdt van een solide begrotingsbeleid. De fractie heeft moeite met de presentatie van 

de nota. Er staan vele cijfers. Het is enorm lastig om de beleidskeuzes terug te vinden tussen alle technische 

aanpassingen die beleidsarm zijn. Wat is het beleid en welke keuzes zijn gemaakt die hieraan ten grondslag 

liggen? De heer Klein geeft in overweging om de nota in de toekomst anders te presenteren, waarin de 

beleidskeuzes voorop staan en dat de uitwerking van beleidstechnische aanpassingen daarop volgt. 

De investering in de Fietsimpuls van 5 miljoen euro wordt betaald uit de vrijval van reserve van 5,2 miljoen 

euro. Klopt het dat 200.000 euro van de reserve uit de vorige periode niet gebruikt wordt en dat er geen 

nieuwe investeringen worden gedaan in deze nieuwe periode? 

Wat behelst de verkoop van het terrein van de Veiligheidregio dat de provincie daarmee 5,7 miljoen euro 

voordeel kan boeken?  Kan de gedeputeerde meer vertellen over de claim rondom Distriport? 

Pagina 26: Voor de overdracht van de N196 is er sprake van hogere lasten. De gemeente De Ronde Venen 

schreef in haar brief dat de gedeputeerde eerder heeft gesteld dat nog niet is voldaan aan de derde 

voorwaarde  voor de overdracht van de N196, te weten een oplossing voor landbouwverkeer. Is inmiddels aan 

de gestelde voorwaarde voldaan, aangezien Provinciale Staten worden gevraagd in te stemmen met de 

financiële consequenties? 

 

Mevrouw De Meij (50PLUS) sluit zich aan bij de vraag over de brief van gemeente De Ronde Venen. Net als 

voorgaande spreker is het voor 50PLUS onduidelijk wat oud en nieuw beleid is in de Zomernota.  

 

De heer Leever (ONH) vertelt dat de fractie van ONH zich voor het overgrote deel kan vinden in de 

Zomernota. De verklaringen bij de budgetten worden steeds completer. Anderzijds ontbreekt bij vele 

veranderingen in de apparaatskosten veelal een verklaring. Er valt dus nog wat te verbeteren in de 

Zomernota.  

De Kaderbrief 2016 is verwerkt in de Zomernota 2015. In de Kaderbrief 2016 komen de aanpassingen van het 

jaar 2015 in het geheel niet voor. Graag ontvangt de heer Leever een toelichting. 

Als gevolg van een lage rekenrente komen in de Zomernota veel aanpassingen naar voren. Hoe hoog is de 

rekenrente op dit moment? Wat is oorzaak van de lagere rekenrente? Wie stelt de waarde van de rekenrente 

vast? 

Van de eerste jaarschijf van het nieuwe beleid, zijnde 160 miljoen euro ten goede voor het collegeakkoord in 

de periode van 2015-2019, is voor bedrag van 40 miljoen euro verwerkt. Opvallend is dat in de begroting een 

financiële ruimte van 38 miljoen euro wordt gevonden. Wordt er te ruim begroot? Zit er werkelijk nog meer 

ruimte in de begroting? 

De apparaatskosten worden verlaagd met een bedrag van circa 6 miljoen euro. Apparaatskosten zijn direct 

verbonden met personeelskosten. De verlaging komt dus overeen met 60 fte. Waardoor wordt deze verlaging 

veroorzaakt? 

Er worden zes nieuwe reserves ingesteld, met een eerste storting in 2015 van circa 35 miljoen euro Hoe 

wordt dit gefinancierd? In de vorige periode werd immers steeds aangegeven dat vrijwel alle gelden zijn 

geoormerkt. 
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De heer Van Berkum (GroenLinks) voerde in de vorige Statenperiode met de gedeputeerde een discussie over 

de vorm van de Zomernota. Daar is toen een ander besluit uit voortgekomen. Spreker oppert om de discussie 

op enig moment nog eens te voeren. 

Na het lezen van de coalitieakkoord concludeerde de heer Van Berkum, net als de heer Klein, dat er 200.000 

euro wordt bezuinigd op de Fietsimpuls. Hem werd verzekerd dat hij het mis had. Kan de gedeputeerde de 

heer Van Berkum geruststellen? 

GroenLinks is erg blij met de instelling van de reserve ‘Duurzame zeehavens’. De heer Van Berkum begrijpt 

dat een reserve ‘Infrastructuur’ wordt gevormd, maar wat gebeurt er als zich een project aandient dat in 

Noord-Holland Noord wordt ontwikkeld. Is de reserve strikt genomen alleen bedoeld voor projecten in Noord-

Holland Zuid? Zoals bekend heeft GroenLinks haar reserves als het gaat over de Duinpolderweg en de 

verbinding A8/A9.  

De heer Van Berkum is zeer blij met het project Solarroad. Ooit nam zijn fractie het initiatief om daarmee te 

starten. D66 zette het verder uit. Er volgde een mooie samenwerking tussen D66, GroenLinks en de 

gedeputeerde. De heer Van Berkum hoopt dat het idee verder kan worden uitgezet. Hoe meer aandacht voor 

dit project, hoe beter het is. 

 

De heer Nieuwenburg (PvdA) vertelt dat de PvdA ziet dat er in de Zomernota een vertaling is gemaakt van het 

coalitieakkoord. Het college van GS stelde een collegeuitvoeringsprogramma in het vooruitzicht. Het was 

beter geweest als er een verbinding was gelegd tussen voornoemd programma en de Zomernota. Nu 

ontbreekt soms de samenhang en is de prioritering niet altijd even duidelijk, Net als door de heer Zoon 

opgemerkt is het voor de PvdA niet altijd helder of het om structurele of incidentele bedragen gaat. Het is van 

belang om hierover duidelijkheid te geven. Welke reserves worden opnieuw ingesteld om de nodige zaken de 

komende tijd te kunnen financieren? Provinciale Staten moet een goed overzicht hebben van de bedragen die 

hierin om gaan om hun kaderstellende rol goed te kunnen vervullen. Wat is de verbinding tussen wat er nu 

ligt en het collegeuitvoeringsprogramma, welke voor 1 oktober 2015 aan Provinciale Staten zal worden 

aangeboden? 

Welke zaken kunnen worden gefinancierd uit de reserve ‘Infrastructuur’? Is de reserve voor bredere 

bestemmingen beschikbaar, dus ook voor fiets, automobiliteit en openbaar vervoer? Op welk moment kunnen 

Provinciale Staten daartoe voorstellen tegemoet zien? 

 

De heer Van Straaten (VVD) bedankt het college van GS voor de uitvoering van de motie, zoals die werd 

ingediend bij de Kaderbrief. De motie verzocht om de voornemens uit het coalitieakkoord in de begroting te 

verwerken. Dat is nu al gebeurd in de Zomernota. De VVD is daar blij mee. 

Wat het nieuwe beleid volgens het coalitieakkoord inhoudt staat uitvoerig beschreven op pagina 4 tot en met 

6 van de Zomernota 2015. Het totaal van het nieuwe beleid is 600.000 euro lager dan volgens het 

coalitieakkoord. Het verschil komt voort uit de post ‘Beheervergoeding SNL versnipperde gebieden en 

vaartoeslag voor de landbouwers’. Kan het verschil worden verklaard? 

De opbrengst van de verkoop van gronden aan de Veiligheidsregio is zwaar positief. Heeft de Veiligheidsregio 

teveel geld betaald voor deze gronden, of stonden de gronden voor een te  laag bedrag in de boeken? 

 

De heer De Graaf (CDA) vertelt dat het CDA op hoofdlijnen kan instemmen met de Zomernota. Deze geeft 

een goed inzicht in de geconstateerde afwijkingen, alsmede een duidelijke richting van het beleid van het 

nieuwe college.  

 

Gedeputeerde Post vertelt dat vragen over personeel en Europa voor rekening van gedeputeerde Loggen 

komen.  

De gedeputeerde constateert dat het voor een aantal commissieleden ingewikkeld is om deze Zomernota te 

doorgronden. Mogelijk houdt dit verband met twee factoren. Deze Zomernota is geen beleidsnota, maar een 

nota op afwijkingen. De beleidsmatige kant komt aan bod in de begroting. In de begroting zit normaal 

gesproken dat waar commissieleden zojuist om vroegen. De afspraak is juist om in de Zomernota uitsluitend 

te rapporteren over afwijkingen van de begroting, Dit om te voorkomen dat 500 pagina’s Zomernota moeten 

worden doorgewerkt. De complexiteit zit hem erin dat men te maken heeft met een begroting, die eerder is 

vastgesteld, alsmede met een vastgesteld coalitieakkoord, waaruit majeure financiële wijzigingen 

voortvloeien. Het onderscheid tussen die beide documenten is niet eenvoudig te maken. Over de vraag of 

zaken gescheiden inzichtelijk kunnen worden gemaakt zegt de gedeputeerde dat het de vraag is of de te 

plegen inspanning opweegt tegen het resultaat dat daarmee wordt geboekt. In de Zomernota wordt geen 

jaarafsluiting gedaan. Er kan dus niet worden gesproken van een resultaat, maar hooguit van een voorlopige 

prognose. Alle budgetten die in het coalitieakkoord zijn voorzien, zijn inmiddels in de administratie 

ingevoerd. Als het gevraagde overzicht zou moeten worden gegeven, dan moeten alle gegevens uit de 

administratie worden verwijderd. Vervolgens moeten alle gegevens weer opnieuw worden ingevoerd om weer 
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te krijgen wat er nu voorligt. Dat neemt zeker drie tot vier weken in beslag en vraagt om extra capaciteit. Het 

is een fikse kluif.  

 

Bij interruptie merkt de heer Yurdakul (D66) het volgende op. D66 vindt het onwenselijk om een exercitie uit 

te voeren die nergens toe leidt. Er wordt gerapporteerd op afwijkingen over het eerste half jaar. De heer 

Yurdakul wil zien welke afwijkingen er waren in het eerste half jaar op de diverse beleidsterreinen. Deze 

rapportage voldoet nu niet aan de oorspronkelijke doelstelling.  

 

Gedeputeerde Post adviseert de heer Yurdakul een motie in te dienen in Provinciale Staten, wanneer hij 

persisteert in zijn vraag. Er zal dan ook moeten worden aangegeven op welke basis de personele capaciteit, 

die daarvoor extra moet worden ingehuurd, moet worden gefinancierd. Het kan niet voor niets. Daarnaast 

neemt het drie tot vier weken in beslag totdat een rapportage met de benodigde toelichting kan worden 

gepresenteerd. 

 

De PvdA vroeg hoe de prioritering heeft plaatsgevonden. 99% van de uitgaven is incidenteel. In de komende 

periode van vier jaar kan een bedrag van 160 miljoen euro extra worden besteed door te investeren in 

‘Ruimte voor groei’. Het ene jaar zit er meer ruimte in dan het andere jaar. Fasering is noodzakelijk. Sommige 

projecten kunnen niet vandaag of morgen worden weggezet. Een voorbeeld is Solarroad. De wens is om die 

pilot te verbreden. Dat zal  op zijn vroegst in 2017 voor elkaar zijn.  

In nauw overleg met de verschillende portefeuillehouders is gekeken naar de prioritering. 

 

Bij interruptie benadrukt de heer Nieuwenburg (PvdA) dat voor Provinciale Staten duidelijk moet zijn wat de 

status van een document is. De Zomernota hinkt op twee gedachten. Als het een nota op afwijkingen is, dan 

moet de nota zich daartoe beperken. 

 

Gedeputeerde Post legt uit dat de nota is beperkt tot de afwijkingen. 

 

Bij interruptie constateert de heer Nieuwenburg (PvdA) dat er ook veel nieuwe reserves worden gecreëerd, op 

basis van het vastgestelde coalitieakkoord. Omwille van de  transparantie kunnen die reserves beter in de 

begroting worden meegenomen. Daarna is de prioritering meteen duidelijk en wordt helder of het incidentele 

of structurele middelen betreft. 

 

Gedeputeerde Post herhaalt dat de Zomernota rapporteert over de afwijkingen ten opzichte van de lopende 

begroting. Juist het coalitieakkoord betreft de grootste mutatie die zich in het voorjaar heeft voorgedaan. In 

het coalitieakkoord is besloten om in de komende vier jaar 160 miljoen euro extra uit te geven. Op enig 

moment moet dat worden verwerkt. Voor een gedeelte vindt dat zijn beslag in de begroting en voor een 

gedeelte in de Zomernota. 

Dat het daarmee voor sommigen er niet duidelijker op wordt, is inherent aan de systematiek die hier met 

elkaar in dit huis is afgesproken. 

 

Bij interruptie stelt de heer Nieuwenburg (PvdA) voor om de systematiek van de Zomernota te betrekken bij 

de manier waarop de begrotingscyclus wordt vormgegeven.  

 

Gedeputeerde Post merkt op dat het aan Provinciale Staten zelf is om daarover de discussie aan te gaan. 

 

De stelpost ‘Afrekeningverschillen’ betreft facturen, die uiteindelijk lager uitvallen en subsidies die 

uiteindelijk niet tot uitbetaling komen. 

Zoals eerder aangegeven betreft het grootste deel van de middelen incidenteel geld. Het is geld dat voor deze 

periode beschikbaar en niet structureel. De enige uitzondering wordt gevormd door de kleine toevoeging aan 

het PMI, welke structureel van aard is. 

De reserve ‘Infrastructuur’ van 28 miljoen euro komt niet uit een bepaalde stroom middelen. Het college 

constateerde dat er ruimte zit in de saldireserve. Daarover is uitgebreid gesproken bij de 

begrotingsbehandeling in november 2014. Er heeft ruimte gezeten in de opcenten van de 

motorrijtuigenbelasting.  

De heer Klein sprak over een vrijval van 5,7 miljoen euro bij Crailo. Het is geen vrijval maar het betreft het 

verschil tussen de boekwaarde van de gronden en de te realiseren waarde. Bovendien zat er een forse 

voorziening op. Daarover zijn afspraken, maar in formele zin is er nog geen besluit van de Veiligheidsregio. 

De Veiligheidsregio is afhankelijk van een eventuele bijdrage van de Veiligheidsregio Utrecht.  

De overdracht van de N196 en het onttrekkingbesluit zijn twee verschillende zaken. De overdracht kan niet 

worden verbonden aan voorwaarden. Op het moment dat de werkzaamheden aan de nieuwe N201 zijn 



 

 5 | 7  | Advies aan PS 

afgerond, moet de provincie de N196 overdragen. De gedeputeerde probeerde om voor de overdracht een 

oplossing te bereiken voor het landbouwverkeer. Dat is helaas niet gelukt. Voor het onttrekkingbesluit is de 

gemeente Uithoorn zelf bevoegd. De provincie heeft geen enkele mogelijkheid om de overdracht tegen te 

houden. Op het moment dat de N201 klaar is, dan moet de provincie overdragen. Dat is medio 2003 

afgesproken. Eenieder die zich niet kan vinden in het onttrekkingbesluit van de gemeente kan daartegen 

bezwaar maken. Mogelijk zal de gemeente De Ronde Venen bezwaar maken. De gedeputeerde weet nog niet 

of de provincie een zienswijze zal gaan indienen. Zij heeft meer dan duidelijk gemaakt richting gemeente 

Uithoorn dat zij zeer ongelukkig is met de gang van zaken. Voor het landbouwverkeer is er nog steeds geen 

oplossing. De gedeputeerde is nog steeds bereid om tot een oplossing te komen. Degenen die heel hard 

roepen dat er een groot probleem is, zijn niet bereid om bij te dragen aan de oplossing van dat probleem.  

De gedeputeerde hoopt en verwacht dat binnen niet al te lange tijd de Tweede Kamer een besluit zal nemen 

over de verhoging van de maximumsnelheid van landbouwverkeer. Op het moment dat de 

maximumsnelheidverhoging een feit is, wil de gedeputeerde opnieuw gaan kijken naar de mogelijkheid om 

landbouwverkeer toe te staan in het aquaduct. Wellicht biedt dat een oplossing. De gedeputeerde houdt veel 

slagen om de arm. Die bereidheid heeft de gedeputeerde op dit moment niet,  omdat de maximumsnelheid 

wettelijk gezien op 25 km/h ligt. 

De provincie bepaalt zelf de hoogte van de rekenrente, op basis van de rente op tienjarige staatsobligaties. 

Er is lang gesproken over de wijze waarop het collegeuitvoeringsprogramma moest worden gemaakt. 

Provinciale Staten wilde vooral een relatie leggen tussen activiteiten die het college ontplooit en de manier 

waarop de agenda’s van de commissies worden ingevuld. Het collegeuitvoeringsprogramma zal in mindere 

mate een directe relatie hebben met de Zomernota en de begroting, maar veel meer met de planning van het 

werk in de commissies.  

Welke zaken uit de reserve ‘Infrastructuur’ worden gefinancierd, staat nog niet compleet vast. Een aantal 

projecten in de provincie loopt, daarvan is de financiering nog niet volledig rond. Naar die projecten wordt 

met name gekeken. 

Over het verschil van 600.000 euro zegt de gedeputeerde dat bij de coalitieonderhandelingen is gesproken 

over ‘vrijwilligers in het groen’. Er is toen afgesproken dat daarvoor geld beschikbaar zou worden gesteld. 

Echter voor 2017 is het bedrag dubbel ingeboekt. Dat geld kon derhalve vrijvallen, waardoor er een verschil is 

van 600.000 euro.  

 

Op het moment dat een reserve een einddatum kent, dan vallen die gelden vrij naar de algemene middelen. In 

het geval van de Fietsimpuls is dat gebeurd. Er is 5,2 miljoen euro in de algemene middelen terecht gekomen. 

Tijdens de coalitiebesprekingen is afgesproken dat uit de algemene reserve 5 miljoen euro voor de 

Fietsimpuls beschikbaar komt.  

Het is niet juist om te denken dat er geen enkele investering plaatsvindt in Noord-Holland Noord. Er loopt een 

groot aantal projecten in Noord-Holland Noord. Er zijn twee heel grote projecten (Duinpolderweg en A8/A9),  

waarvoor de financiering nog niet rond is. Daarvoor is specifiek deze reserve ingesteld. Vanuit het PMI 

kunnen ook projecten in Noord-Holland Noord worden gefinancierd. 

 

De heer Herreman zegt dat hij feitelijk kan verwijzen naar het betoog van de heer Van Straaten. Bij de 

vaststelling van de Kaderbrief is het coalitieakkoord door Provinciale Staten daaraan toegevoegd als 

onderdeel. De jaarschijf 2015 die in het coalitieakkoord staat, werd opeens onderdeel van de Kaderbrief 

2016. Om die reden wordt in de Zomernota 2015 verwezen naar de Kaderbrief 2016.  

 

Gedeputeerde Loggen antwoordt richting de Partij voor de Dieren dat aan de bestemmingscriteria en de 

uiteindelijke bestemming van de reserve ‘Europese projecten landbouwsubsidies’ niets is veranderd. Er is een 

splitsing gemaakt zodat één en ander in de verdere verwerking helderder wordt.  

 

Bij interruptie vraagt mevrouw Vermaas (PvdD) of Europese projecten betekent: Europese projecten op het 

gebied van landbouw. Niet een deel maar het gehele bedrag is naar de nieuwe reserve overgeheveld. 

 

Gedeputeerde Loggen zegt toe dat het antwoord op deze vraag later volgt. 

 

De extra storting voor ICT en telecommunicatievoorzieningen houdt verband met een upgrade van de 

digitalisering van de organisatie. Het zijn kosten die in de toekomst gedragen moeten worden en waarvan nu 

een inschatting is gemaakt. 

In het financiële kader rondom de ‘coalitiegelden’ is gekeken naar het bedrag dat nog zou kunnen vrijvallen 

uit de organisatie. Vanuit diverse jaarschijven was er een overschot. Dat telt ongeveer op tot een bedrag van 6 

miljoen euro. 
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Tweede termijn: 

 

De heer Yurdakul (D66) stelde eerder een vraag over budgetgerichte reserves. 

 

Gedeputeerde Post  constateerde dat het een technische vraag betrof. De beantwoording daarvan zat bij de 

stukken.  

Het BBV kent twee soorten reserves: algemene reserve en bestemmingsreserve. In algemene zin is iedere 

reserve niet zijnde de algemene reserve een bestemmingsreserve. De reserves die nu worden ingesteld zijn 

alle budgetgerichte reserves. 

 

De heer Yurdakul (D66) snapt dat het coalitieakkoord een afwijking is ten opzichte van het lopende 

begrotingsjaar. Echter daardoor is de exploitatie per programma en gebied niet zichtbaar. Met wat plussen en 

minnen moet het op een eenvoudige manier mogelijk zijn een overzicht te bieden. Het overzicht is 

noodzakelijk voor de controlerende rol en taak van Provinciale Staten. 

Hoe neemt het college Provinciale Staten mee in het formuleren van doelstellingen van nieuw beleid en in de 

bestedingen van deelprojecten en dergelijke. 

Is het niet beter om geen budgetgerichte reserveringen in te stellen, maar juist doelgerichte reserves? 

Provinciale Staten kunnen dan blijven meepraten over doelen en bestedingen. 

De heer Yurdakul snapt dat de investeringen in de ICT noodzakelijk is, maar hij stelde een vraag in het 

verlengde daarvan. Er zou toch worden gestreefd naar een kleinere organisatie? Er zou toch worden 

bezuinigd? 

 

De heer Sint (SP) herinnert het college van GS aan de toezegging dat er een duidelijke uitwerking in de 

Zomernota zou komen. Een aantal partijen geeft nu aan dat ze vinden dat meer duidelijkheid gewenst is. Wat 

gaat het college doen met de zorgen die vandaag zijn uitgesproken? 

 

De heer Klein (CU-SGP) proeft dat diverse fracties willen zien wat het coalitieakkoord nu daadwerkelijk 

inhoudt. De financiële onderbouwing valt uiteen in twee onderdelen, namelijk de Zomernota en de begroting. 

Er is een brede behoefte aan een overzicht waarin staat aangegeven wat de uitwerking van het 

coalitieakkoord inhoudt. De heer Klein zou een volgende coalitie willen meegeven om dit op een andere 

manier aan te  pakken. 

 

Mevrouw De Meij (50PLUS) is benieuwd of een eenmaal vrijgevallen reserve ooit opnieuw kan worden ingezet 

voor de oorspronkelijke bestemming. 

 

De heer Leever (ONH) zegt dat ONH, naar aanleiding van de beantwoording van de portefeuillehouder, kan 

instemmen met de Zomernota. De voordracht mag als hamerstuk worden doorgeleid naar Provinciale Staten. 

 

De heer Van Berkum (GroenLinks) bedankt de gedeputeerde voor haar uitleg over het schuiven met de 

budgetten voor de fiets. Dan heeft de heer Van Berkum het toch goed begrepen. Hij vindt het jammer. 

GroenLinks vreesde al dat de reserve ‘Noord-Holland Zuid’ voornamelijk aan de Duinpolderweg en A8/A9 zou 

worden besteed. GroenLinks beraadt zich erop wat dit betekent voor de steun aan de Zomernota. GroenLinks 

wil best meepraten over het in stand brengen van een investeringsimpuls of een fonds ten behoeve van 

infrastructurele aanpassingen, maar als er zo duidelijk een koppeling ligt tussen voornoemde projecten en 

het fonds wordt dat erg ingewikkeld. 

 

De heer Nieuwenburg (PvdA) bedankt de gedeputeerden voor de beantwoording. De PvdA kijkt met 

belangstelling uit naar het collegeuitvoeringsprogramma en de dikte daarvan. Net als de heer Klein 

constateert spreker dat er nu gefragmenteerd duidelijk wordt gemaakt hoe de financiële implicatie van het 

coalitieakkoord vorm krijgt. De begroting volgt binnenkort. In dat opzicht kan goed worden afgewogen hoe 

de prioriteiten zijn gelegd, al had de PvdA het graag anders gezien. Dan was het duidelijker geweest.  Bij 

agendapunt 7a komt de PvdA nader terug op de begrotingssystematiek. 

 

Bij interruptie merkt de heer Van Berkum (GroenLinks) op dat hij het standpunt van de heer Nieuwenburg 

begrijpt wanneer deze vanuit de oppositie zou worden uitgesproken. De PvdA maakt onderdeel uit van de 

coalitie. Hoe kan dit voor de PvdA als een verrassing komen? De heer Nieuwenburg stelt vragen over hoe het 

proces gelopen is, terwijl de PvdA zelf aanwezig was tijdens dat proces. 

 

De heer Nieuwenburg (PvdA) zegt dat met elkaar een coalitieakkoord is afgesproken. Het college heeft een 

uitvoeringsdocument in het vooruitzicht gesteld. De PvdA kijkt daar met belangstelling naar uit. De fractie 
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constateert dat de financiële implicatie, voor wat betreft de komende tijd, in twee documenten uiteen valt. 

Het ware beter geweest als dat anders was geweest om Provinciale Staten te helpen met sturen. Dat is in 

ieders belang.  

De PvdA heeft er alle vertrouwen in dat alle afspraken en wensen op een solide wijze staan opgeschreven in 

de komende begroting.  

 

Gedeputeerde Post is verrast over de opmerking van de PvdA over de fragmentatie. De PvdA weet als geen 

ander dat er sinds jaar en dag drie nota’s per jaar zijn. Dat zijn de begroting, de jaarrekening en de 

Zomernota. Dat is conform de wensen van Provinciale Staten. In de begroting van 2016 kunnen de 

wijzigingen voor 2015 niet opnemen, want die gaat daar niet over. Had de PvdA liever nog een aparte nota 

gehad over de uitwerking van het coalitieakkoord? Dan kan de gedeputeerde verwijzen naar de financiële 

bijlage bij het coalitieakkoord. 

De gedeputeerde gaat ervan uit de provincie hierin niet anders handelt dan welke gemeente in Nederland dan 

ook.  

Met Provinciale Staten is gesproken over een Strategische Agenda. Dat is iets anders dan een 

uitvoeringsdocument. Het college stelt een Strategische Agenda op waarin wordt gepland welke beslissingen 

ongeveer wanneer genomen worden en wanneer een en ander in de commissie voorligt. 

Als een reserve vrijvalt komt deze in de algemene reserve. Als er voldoende ruimte is in de algemene reserve 

dan kan het geld worden aangewend. Provinciale Staten moeten in meerderheid besluiten wat er met het vrij 

aanwendbare  gedeelte van de algemene reserve kan worden gedaan. 

De heer Sint geeft aan dat de commissie onvoldoende is meegenomen in de Zomernota. De jaarschijf 2015 

wordt verwerkt in 2015. De overige jaarschijven zijn inmiddels verwerkt in de begroting 2016. De 

gedeputeerde ziet dan ook niet wat het college daarin anders had kunnen doen, binnen de vigerende wet- en 

regelgeving, dan het college nu heeft gedaan. Een ander moment om Provinciale Staten hierover te 

informeren is er niet. 

De gedeputeerde vindt het jammer dat de heer Yurdakul spreekt van wat plussen en minnen. Het omvat meer 

werk dan de heer Yurdakul suggereert. Alle gelden zijn onderverdeeld in budgetten, subbudgetten en 

subproducten. Een en ander is voor de komende vier jaar in de administratie gezet. Als het verzoek van de 

heer Yurdakul wordt gehonoreerd dan moeten al die gegevens uit de administratie worden gehaald. In de 

regel heeft de gedeputeerde er geen enkele moeite mee om gevraagde informatie te verstrekken. Deze 

informatie is niet voorhanden en moet apart worden gemaakt. Als de heer Yurdakul de informatie 

daadwerkelijk wenst te ontvangen dan zal hij dat in Provinciale Staten aanhangig moeten maken bij de 

behandeling van de Zomernota. 

Op de vraag of niet beter doelgerichte, in plaats van budgetgerichte reserves kunnen worden ingesteld 

antwoordt de gedeputeerde dat er een slot op de budgetten zit. De afspraak is om niet meer te besteden dan 

het afgesproken budget. Er wordt niet net zo lang doorgegaan tot het doel is bereikt, maar totdat er geen 

financiële middelen meer zijn. 

Het zal per portefeuille en per project verschillen hoe deze commissie en Provinciale Staten worden 

meegenomen in doelstellingen en projecten. 

 

Gedeputeerde Loggen snapt de constatering van de heer Yurdakul, maar voor het realiseren van een 

bepaalde bezuiniging moet worden geïnvesteerd. Overigens is het bedrag van 6 miljoen euro dat vrijvalt in de 

apparaatskosten, geen bezuiniging. Met het vaststellen van de houtskoolschets is een prognose gemaakt. In 

enkele van de jaarschijven is een vrijval van 6 miljoen euro, welk bedrag is aangewend in het totaalbedrag van 

160 miljoen euro. 

 

De voorzitter rondt de behandeling van de Zomernota in deze commissie af. De nota komt nog aan bod in de 

andere commissies.  

Wat deze commissie betreft komt de voordracht als bespreekstuk terug in Provinciale Staten. 

 

 


